
                    Protokół  Nr 40/ 2008

   z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji
         odbytego 26 listopada  2008 roku.

Posiedzenie odbyło się  w Urzędzie Gminy Celestynów.
W posiedzeniu  udział wzięło    6     członków Komisji wg załączonej listy obecności i goście 
wg załączonej listy obecności. 
Z ramienia Urzędu Gminy w posiedzeniu uczestniczył  -  Z-ca Wójta -  P. Nastula, 
M. Gawrylik -  p.o. Kierownika Referatu Promocji i Informacji, główna księgowa 
ZOS – p. Więsik.
Obradom  przewodniczył   Przewodniczący Komisji  -  Piotr Rosłoniec.  

Porządek posiedzenia.  
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady
2. Sprawy różne
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Komisja  porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie. 

Ad. pkt. 1 
1. Zaopiniowanie zarządzenia Wójta Gminy  w sprawie dokonania zmian w budżecie 
gminy Celestynów na 2008 rok. 

Przewodniczący Komisji  - poinformował, iż  Komisja  wnioskowała  o wyjaśnienie 
celowości przesunięcia środków z rezerwy oświatowej na realizację  zadań własnych gminy 
– czy środki z rezerwy kryzysowej zostały wyczerpane, jeśli tak to na,  co zostały 
wydatkowane.

Odpowiedzi  udzielił  M. Gawrylik  -  poinformował, iż  wg uchwały Nr 105/08  z dnia 8 maja 
2008r.  Rada Gminy uchwaliła,  że stan środków na realizację zadań własnych z zakresu 
zarządzania kryzysowego  wynosi 1.000 zł.  Powyższa kwota znajduje się na koncie. 

Powyższe zarządzenie Komisja  zaopiniowała  pozytywnie. 
 
2. Radny W. Kwiatkowski  -  zapytał, czy w budżecie   znajdują się  środki  w kwocie 
10 000 zł. przeznaczone na plac zabaw dla Przedszkola Samorządowego w Celestynowie 
oraz  środki w kwocie 5 000 zł. dla  SP Ostrów na wymianę  drzwi.  

Główna Księgowa  ZOS  -  wyjaśniła, iż w budżecie oświaty nie ma zapisanych środków na 
plac zabaw natomiast  środki w kwocie 5 000 zł.  zostały przekazane  dla  SP Ostrów. 

Komisja  -  wnioskuje  o wskazanie na najbliższym posiedzeniu Rady miejsca w budżecie 
gdzie zostały zabezpieczone środki w kwocie 10 000 zł na wyposażenie placu zabaw dla 
Przedszkola Samorządowego w Celestynowie. 
Komisja  przyjęła  wniosek jednogłośnie.

3.  Komisja  zaopiniowała projekty uchwał w sprawach:
- zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  oraz  zbiorowego 
odprowadzania ścieków.  

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Gospodarki Komunalnej – M. Łukomska. 

Komisja  -  zwróciła  szczególną uwagę  na wzrost abonamentu za wodę o 100% z 3 na 6 zł. 



Pani Dyrektor -  wyjaśniła, iż   podwyżki te wynikają ze zwiększonych kosztów obsługi sieci 
wodociągowej  i  strat  wody  w sieci  na  poziomie  40%  (ok.  200 000  m3)  (płukanie  sieci, 
kradzież wody -  w tym celu wymieniane są wodomierze).   Wg przedstawionych danych 
procent ten w 2004 roku wynosił 12,5 %. 
Poinformowała,  iż  wobec  nie  przekazania  środków  budżetowych  na  utrzymanie  i 
modernizację sieci (wymiana urządzeń, budowa nowych studni itd.) zmuszona była  koszty 
te  „wrzucić” w opłaty. 

Komisja  wnosi  o  podjęcie  stosownych  działań   w  zakresie  zmniejszenia  strat  poprzez 
opracowanie  programu oszczędnościowego w przedmiocie zmniejszenia produkcji  wody, 
zmniejszenia kosztów związanych z obsługą całościową,  co ostatecznie  przyczyni się do 
zmniejszenia stawek za wodę.  

Przewodniczący Komisji   poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Komisja  opowiedziała się 3 głosami przeciw, przy 2 wstrzymujących

Pani Dyrektor zwróciła się z prośbą do Z-cy Wójta o rozważenie  możliwości dotacji do taryf. 

- uchwalenia  Wieloletniego planu  rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych na lata  2009 -  2015.

Przewodniczący  Komisji  wnioskował o zdjęcie  projektu  uchwały  z porządku obrad w  celu 
dopracowania  go. 

Komisja przyjęła   wniosek 5 głosami, przy 1 wstrzymującym. 

- określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych w  2009 r.
Projekt uchwały omówiła Kierownik referatu podatkowego  - D. Papis. 

Komisja  -    opowiedziała się  4 głosami przeciw, przy 2 wstrzymującym. 

- określenia  wysokości stawek  podatku od nieruchomości na 2009 rok. 

Komisja  nie widzi celowości  zwiększania stawek podatków  skoro  uzyskiwane  dochody 
nie są  przeznaczane  na realizację   planowanych  zadań inwestycyjnych.  Ponadto brak 
informacji  dot.  przeznaczenia  zwiększonych środków.  Jednocześnie  Komisja  zauważa 
nie zgodność z zapisami w projekcie budżetu na 2009 rok  gdzie p. Wójt umieścił  zapis, iż 
nie zamierza  podnosić  podatków. 

Komisja   zaopiniowała projekt uchwały  3 głosami przeciw, przy 3 wstrzymujących. 

- zmian w uchwale  Nr  133/08 Rady Gminy Celestynów z dnia  10 października 2008 r.
Komisja   projekt uchwały  zaopiniowała pozytywnie..

- zmian w uchwale  Nr  138/08 Rady Gminy Celestynów z dnia 29 października 2008 r. 
Komisja  projekt  uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

- dokonania zmian w budżecie  gminy Celestynów na 2008 rok. 

Projekt uchwały  w zakresie  oświaty  omówiła główna księgowa  ZOS.  Poinformowała, m.in. 
iż  większość  proponowanych zmian dot.   wynagrodzeń. 



Komisja  wypracowała    wnioski i zapytania  w zakresie:
dowozu dzieci do szkół: 

-  jakie jest wykonanie w §  dowóz dzieci do szkół w stosunku do  planu. 
- na jakiej podstawie  p. Wójt  podpisał umowę  z  przewoźnikiem nie mając 

zabezpieczonych  środków w budżecie skoro występuje  o dodatkowe środki 
na  ten cel.  

Komisja wnosi o:
-  wyjaśnienie celowości proponowanych zwiększeń w działach 700, 750 i rozdziale 

80113 oraz o informację  w zakresie wykonania w stosunku do planu, na co zostaną 
przekazane  zwiększenia  w  konkretnych  paragrafach.  Jeżeli  Komisja  nie  otrzyma 
odpowiedzi na powyższe pytania lub odpowiedź będzie niewystarczająca wówczas 
punkty te zostaną wykreślone.

- w § 1 w zwiększeniach w dz.  600, rozdz. 60016, § 6059 o wykreślenie kwoty 5.000 zł 
i przesunięcie jej na zmniejszenie deficytu.

- w  dz.  801,  rozdz.  80195,  §  2310  wykreślenie  kwoty  10 000  zł  i  zapisanie  jej  na 
urządzenie placu zabaw dla Przedszkola Samorządowego w Celestynowie. (wynika 
to z faktu, że nikt z urzędników gminnych nie potrafił wskazać gdzie zostały zapisane 
środki na ten cel przegłosowane przez Radę Gminy  na sesji w trakcie uchwalania 
budżetu na 2008 r (15 III br.) a zadanie powinno być wykonane).

- wykreślenie w  § 2 po stronie zmniejszeń dział 600, rozdział 60016, §  6050 kwoty 
20 000 zł, a co za tym idzie wykreślenie w zwiększeniach w dziale 600, rozdziale 
60016, §  4300 kwoty 20 000 zł. 

Radni nie zgadzają się na zmniejszenie  z 30 000 zł.  do 10 000 zł.  zadania budowy drogi w 
Dyzinie uważają,  że rozpoczynanie nowego zadania inwestycyjnego w grudniu (przy braku 
realizacji  zadań  zapisanych  w budżecie)  jest  skrajnie  nieodpowiedzialne,  zaś  wykonanie 
jeszcze w tym roku zatok autobusowych w Glinie (wiąże się to z pozwoleniem na budowę, 
wykonaniem projektu, porozumienia z Powiatem i samym wykonawstwem zimą) uważa za 
niemożliwe do zrealizowania w przeciągu niecałego miesiąca.
Komisja  powyższe  wnioski przegłosowała pozytywnie.  

Komisja  nie wyraziła opinii  dla przedmiotowego projektu uchwały  do czasu otrzymania 
wyjaśnień od p. Wójta  na sesji Rady Gminy. Decyzję  w tej sprawie Komisja  podejmie na 
sesji. 

Ad. pkt. 2
Sprawy różne.

Rozpatrzenie odpowiedzi na wnioski złożone do p. Wójta  przez Komisję  na poprzednim 
posiedzeniu.
Odpowiedzi udzielał p. Gawrylik i v-ce wójt p. Nastula.
Komisja po raz kolejny wnioskuje do p. Wójta o dostarczenie kserokopii pism dot. złożonej 
skargi na Radę Gminy do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Na tym posiedzenie zakończono. Czas trwania posiedzenia 17:30 -  23:00.

Przewodniczący Komisji
  
  /Piotr Rosłoniec/

Protokół sporządziła:
/Ewa Grzywacz/




